
 Ärendelista 1 (2) 

KOMMUNFULLMÄKTIGE Sammanträdesdatum 

 2024-04-22 

 
 

§29 0162/24–008 

Motion (C) om att ÅVC ska vara öppen dygnet runt 

 
 §30 0163/24–008 

Motion (S) om att ändra reglerna för interpellationer 

 
 §31 0165/24–008 

Motion (S) om att KF:s arbetsordning kompletteras med debattregler 

 
 §32 0148/24–008 

Medborgarförslag att ordna grillplatser vid Snöbergtjärn samt skoterled från AB Nian 

 
 §33 0213/24–008 

Medborgarförslag om att sätta upp basketkorgar i Pärlhallen 
 

§34 0226/24–008 

Interpellation från Linus Sköld (S) till Åsa Edin (M) 

 
 §35 0263/24–008 

Interpellation från Anna Lundberg (S) till Johan Dahlqvist (M) 

 
 §36 0266/24–008 

Interpellation från Sara Risberg (S) till kommunstyrelsens ordförande 
 
 

§37 0264/24–000 

Delgivningar KF 2024-04-22 

 
§38 0194/24–041 

Anslagsöverföringar avseende investeringar 2023 

 
§39 0083/24–041 

Omfördelning av driftbudgetramar i samband med organisationsförändring  

 
§40 0066/24–041 

Revisorernas budgetäskande 2024 

 
§41 0092/24–170 

Taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till Räddningstjänsten Piteå-

Älvsbyn 

 
§42 0692/23–180 

Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2026 

 



 Ärendelista 2 (2) 

KOMMUNFULLMÄKTIGE Sammanträdesdatum 

 2024-04-22 

 
§43 0422/23–140 

Näringslivspolitiskt program 2024–2027  

 
§44 0110/24–633 

Revidering av regler och tillämpningsföreskrifter inom förskola 

 
§45 0014/24–709 

Riksnorm 2024 

 
§46 0205/21–041 

Upphävande av beslut om femåriga planer 

 
§47 0114/24–809 

Riktlinjer för stipendier 

 
§48 0808/23–008 

Motion (V) för skapande av naturstig längs Korsträskbäcken 

 
§49 0090/24–008 

Fråga från Sara Risberg (S) till kommunstyrelsens ordförande 2024-02-07 

 
§50 0227/24–008 

Fråga från Linus Sköld (S) till Åsa Edin (M) 2024-02-12 

 
§51 0227/24–008 

Fråga från Linus Sköld (S) till kommunstyrelsens ordförande (M) 2024-03-24 

 
 



 PROTOKOLL 1(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 
 
 
Tid: Kl. 13:00 – 16:05 
 
 
Plats: Storgatan 27, förvaltningsbyggnaden lokal, Forsen 
 
 
Ledamöter: Se närvarolista  
 
 
Övriga: Sofia Lundberg, tf. samhällsbyggnadschef (§43) 
 Michelle Engman, kommunsekreterare 
 
 
Justeringsdag: 2024-04-26  
 
Paragrafer: §  29–51 
 
Justerare: Caroline Svensson, C 
 Åsa Edin, M   
 
 
 
Digital signering Digital signering  Digital signering     Digital signering 

Michelle Engman Mats Mörtsell Caroline Svensson Åsa Edin   
kommunsekreterare ordförande justerare justerare 
 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 
 

ANSLAGSBEVIS 
Justeringen har tillkännagivits via anslag 

 
Organ Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 2024-04-22 
Protokollet är anslaget  2024-04-29 – 2024-05-21     
Förvaringsplats för protokoll Kommunkansliet 
 
 
 
   
 
 
 



 PROTOKOLL 2(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 29 Dnr 0162/24-008 
 
MOTION (C) OM ATT ÅVC SKA VARA ÖPPEN DYGNET RUNT 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motion (C) om att ÅVC ska vara öppet dygnet runt överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och vidare till kommunfullmäktige för beslut 
senast 28 oktober 2024.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Agneta Nilsson (C) har lämnat in motion om att ÅVC ska vara öppet dygnet 
runt, enligt bilaga.  
 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden föreslår att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för bered-
ning och vidare till kommunfullmäktige för beslut senast 28 oktober 2024.  
Kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 3(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 30 Dnr 0163/24-008 
 
MOTION (S) OM ATT ÄNDRA REGLERNA FÖR INTER-
PELLATIONER 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motion (S) om att ändra reglerna för interpellationer överlämnas till 
kommunfullmäktiges presidium för beredning och vidare till 
kommunfullmäktige för beslut senast 10 juni 2024.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Linus Sköld (S) har lämnat in motion om att ändra reglerna för 
interpellationer, enligt bilaga.  
 
Kommunfullmäktige 
Linus Sköld (S) föreslår att kommunfullmäktiges presidium bereder frågan till 
kommunfullmäktiges sammanträde 10 juni.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan på Linus Skölds förslag att ärendet överlämnas till 
kommunfullmäktiges presidium för beredning och vidare till kommun-
fullmäktige för beslut senast 10 juni 2024. Kommunfullmäktige bifaller för-
slaget.  
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 4(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 31 Dnr 0165/24-008 
 
MOTION (S) OM ATT KF:S ARBETSORDNING 
KOMPLETTERAS MED DEBATTREGLER 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motion (S) om att KF:s arbetsordning kompletteras med debattregler över-
lämnas till kommunfullmäktiges presidium för beredning och vidare till 
kommunfullmäktige för beslut senast 10 juni 2024. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Linus Sköld (S) har lämnat in motion om att KF:s arbetsordning 
kompletteras med debattregler, enligt bilaga.  
 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden föreslår att ärendet överlämnas till kommunfullmäktiges 
presidium för beredning och vidare till kommunfullmäktige för beslut senast 
10 juni 2024. Kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 5(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 32 Dnr 0148/24-008 
 
MEDBORGARFÖRSLAG ATT ORDNA GRILLPLATSER VID 
SNÖBERGTJÄRN SAMT SKOTERLED FRÅN AB NIAN 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslag om att ordna grillplaster vid Snöbergtjärn samt skoterled 
från AB Nian överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och beslut 
senast 7 oktober 2024.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Samuel Berg har lämnat in ett medborgarförslag om att ordna grillplaster vid 
Snöbergtjärn samt skoterled från AB Nian, enligt bilaga.  
 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden föreslår att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för bered-
ning och beslut senast 7 oktober 2024. Kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 6(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 33 Dnr 0213/24-008 
 
MEDBORGARFÖRSLAG OM ATT SÄTTA UPP BASKETKORGAR 
I PÄRLHALLEN 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslag om att sätta upp basketkorgar i Pärlhallen överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och beslut senast 7 oktober 2024.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Anna Gårding har lämnat in ett medborgarförslag om att sätta upp 
basketkorgar i Pärlhallen, enligt bilaga.  
 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden föreslår att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för bered-
ning och beslut senast 7 oktober 2024. Kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 7(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 34 Dnr 0226/24-008 
 
INTERPELLATION FRÅN LINUS SKÖLD (S) TILL ÅSA EDIN 
(M) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation från Linus Sköld (S) till Åsa Edin (M) besvaras vid kom-
munfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Linus Sköld (S) har lämnat in en interpellation till Åsa Edin (M), enligt bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande Mats Mörtsell (M) föreslår att interpellationen besvaras på nästa 
sammanträde den 10 juni 2024. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på eget förslag vilket kommunfullmäktige 
bifaller. 
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 8(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 35 Dnr 0263/24-008 
 
INTERPELLATION FRÅN ANNA LUNDBERG (S) TILL JOHAN 
DAHLQVIST (M) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation från Anna Lundberg (S) till Johan Dahlqvist (M) besvaras vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Anna Lundberg (S) har lämnat in en interpellation till Johan Dahlqvist (M), 
enligt bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande Mats Mörtsell (M) föreslår att interpellationen besvaras på nästa 
sammanträde den 10 juni 2024. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på eget förslag vilket kommunfullmäktige 
bifaller. 
______ 
 



 PROTOKOLL 9(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 36 Dnr 0266/24-008 
 
INTERPELLATION FRÅN SARA RISBERG (S) TILL 
KOMMUNSTYRELSENS ORDFÖRANDE 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation från Sara Risberg (S) till kommunstyrelsens ordförande 
besvaras vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Sara Risberg (S) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande, enligt bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande Mats Mörtsell (M) föreslår att interpellationen besvaras på nästa 
sammanträde den 10 juni 2024. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på eget förslag vilket kommunfullmäktige 
bifaller. 
______ 

 
 



 PROTOKOLL 10(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

 KF § 37 Dnr 0264/24-000 
 
DELGIVNINGAR KF 2024-04-22 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Tagit del av redovisade delgivningar. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Handlingar i ärendet 

 
Kommunstyrelsen 2024-03-25 –  Bilaga verksamhetsredovisning 
 
Miljö- och byggnämnden (2024-03-12 §11) – Redovisning till KF -  
Miljö- och byggnämndens internkontrollplan 2023 
 
Förslag till beslut 
Tagit del av redovisade delgivningar 

 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden ställer proposition på beredningsförslaget vilket kommunfull-
mäktige bifaller. 
_____       

 
 



 PROTOKOLL 11(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 38 Dnr 0194/24-041 
 
ANSLAGSÖVERFÖRINGAR AVSEENDE INVESTERINGAR 2023 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Beviljar anslagsöverföringar från 2023 till 2024 års investeringsbudget med 
14 051 414 kr enligt sammanställning. 
____ 
 
Ärendebeskrivning 
Äskanden om anslagsöverföringar från 2023 till 2024 års investeringsbudget 
har sammanställts. Gemensamt för äskandena är att investeringar inte kunnat 
göras på grund av förseningar i leveranser eller brist på personella resurser. 
 
Totalt uppgår förslag på att godkänna anslagsöverföringar till 14 051 414 kr.  

 

 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 48. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Beviljar anslagsöverföringar från 2023 till 2024 års investeringsbudget med 
14 051 414 kr enligt sammanställning. 
 
 
         Forts… 
 



 PROTOKOLL 12(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 

KF § 38 Dnr 0194/24-041 forts.  
 
ANSLAGSÖVERFÖRINGAR AVSEENDE INVESTERINGAR 2023 

 
Kommunfullmäktige 
Ordföranden ställer proposition på beredningsförslaget vilket kommun-
fullmäktige bifaller. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kommunchef 
Ekonomichef 
VO chefer 
VD ÄFAB 
VD ÄEAB 
 
Bilagor 
Anslagsöverföringar 2023–2024 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 13(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 39 Dnr 0083/24-041 
 
OMFÖRDELNING AV DRIFTBUDGETRAMAR I SAMBAND MED 
ORGANISATIONSFÖRÄNDRING  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ramen för drift och service minskas med 1 368 tkr och att ramen för 
kommunchefens stab ökas med samma summa. 
_____ 
 

Ärendebeskrivning 
I samband med en genomlysning av verksamhetsområde drift och service har 
beslut tagits av kommunchefen att verksamheten Medborgarservice ska få en 
ny organisatorisk hemvist. Medborgarservice flyttas till kommunchefens stab 
och avdelningen kansliet från 1 januari 2024. 
 
Ramarna för drift och service och kommunchefens stab behöver justeras och 
det är endast kommunfullmäktige som har möjlighet att flytta medel mellan 
ramarna.  
 
Förslaget är att ramen för drift och service minskas med  1 368 tkr och att 
ramen för kommunchefens stab ökas med samma summa. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Saknas. 
 
Konsekvenser för barn 
Saknas. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 49. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Ramen för drift och service minskas med 1 368 tkr och att ramen för 
kommunchefens stab ökas med samma summa. 
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket 
kommunfullmäktige bifaller. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Ekonomichef 
Kanslichef 
_____ 
 



 PROTOKOLL 14(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 40 Dnr 0066/24-041 
 
REVISORERNAS BUDGETÄSKANDE 2024 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras till kommunfullmäktiges presidium för att tydliggöra 
vart pengarna ska tas ifrån och att det bör tydliggörs i beslutet om äskandet 
av den utökade budgeten för kommande år samt vad den totala budgetramen 
ska vara. 
 
Reservation  
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Erica Carlberg reserverar sig mot 
beslutet.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Revisorerna har enligt kommunallagen uppdraget att, i den omfattning som 
följer av god revisionssed i kommuner och regioner, granska all verksamhet 
som bedrivs inom kommunstyrelsens och nämndernas verksamhetsområden.  
 
Revisorerna ska pröva om:  

- Verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt  

- Räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande  
- Att den interna kontroll som utövas inom nämnderna är tillräcklig.  

 
Ordförande för kommunrevisionen Bo Johansson har inkommit med ett 
budgetäskande för innevarande år på 200 000 kr och kommande år för att 
fullgöra uppgifterna enligt god revisionssed. Utan ett ökat anslag har inte 
revisionen möjlighet att genomföra fördjupande granskningar och kan 
därmed inte efterleva god revisionssed. Revisionen har för år 2024 nytt avtal 
med sakkunnigt biträde efter upphandling och revisionens kostnader har ökat 
för åt 2024 och resterande avtalstid.  

 
Kommunfullmäktiges presidium har vid träff 11 april 2024, gått igenom ären-
det. 
 
Beslutsunderlag 
Revisorernas budgetäskande 2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktiges presidiums förslag till kommunfullmäktige  
Revisorerna ska för verksamhetsår 2024 tilldelas: 
1. Utökad budgetram med 200 000 kr, (totalt budgetram 1 204 tkr). 
2. Ärendet överlämnas till budgetberedningen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktige 
Linus Sköld (S) yrkar på att ärendet ska strykas.  

           Forts… 



 PROTOKOLL 15(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 40 Dnr 0066/24-041 forts.  
 
REVISORERNAS BUDGETÄSKANDE 2024 

 
Mats Mörtsell (M) yrkar på att återremittera ärendet till kommunfullmäktiges 
presidium. 

 
Anna Lundberg (S) yrkar bifall på Linus Skölds yrkande. 
 
Peter Lundberg (KD) yrkar bifall på Mats Mörtsells yrkande.  
 
Helena Öhlund (S) yrkar bifall på Linus Skölds yrkande.  
 
Mats Mörtsell (M) drar tillbaka sitt yrkande om återremiss.  
 
Peter Lundberg (KD) yrkar på att ärendet återremitteras till kommun-
fullmäktiges presidium för att tydliggöra vart pengarna ska tas ifrån och att 
det bör tydliggörs i beslutet om äskandet av den utökade budgeten för 
kommande år samt vad den totala budgetramen ska vara. 

 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på Peter Lundbergs yrkande om återremiss 
vilket kommunfullmäktige bifaller.  
 
Votering. 
Votering begärs. Följande voteringsproposition föredras och godkänns: 
- den som röstar ja bifaller Peter Lundbergs yrkande om återremiss. 
- den som röstar nej avslår Peter Lundbergs yrkande om återremiss.  

 
Omröstningen utfaller med 13 ja-röster och 16 nej-röster. 

 
Kommunfullmäktige har beslutat om att ärendet återremitteras till 
kommunfullmäktiges presidium på minoritetsåterremiss.  
 
Anna Lundberg (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sara Risberg (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Kristina Karlsson (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Linus Sköld (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Anneli Norén (S)  reserverar sig mot beslutet. 
 
Robert Forsberg (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Victor Markström (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Linda Lidman (S) reserverar sig mot beslutet.   Forts… 



 PROTOKOLL 16(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 40 Dnr 0066/24-041 forts.  
 
REVISORERNAS BUDGETÄSKANDE 2024 

 
Jennie Lundberg (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Kerstin Backman (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Helena Öhlund (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Susanne Elghorn (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Oscar Johansson (V) reserverar sig mot beslutet. 
 
Johanna Hellström (V) reserverar sig mot beslutet. 
 
Erica Carlberg (-) reserverar sig mot beslutet. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktiges presidium 

 
Bilagor 
Revisorernas budgetäskande 2024 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 17(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 41 Dnr 0092/24-170 
 
TAXOR FÖR AUTOMATISKA BRANDLARMANLÄGGNINGAR 
ANSLUTNA TILL RÄDDNINGSTJÄNSTEN PITEÅ-ÄLVSBYN 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till Räddnings-
tjänsten Piteå-Älvsbyn.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Taxorna har tagits fram gemensamt inom räddningstjänsterna i Norrbotten.  
Dessa taxor baseras på räddningstjänstens faktiska merkostnader som 
uppkommer i hanteringen av automatiska brandlarmanläggningar och har för 
avsikt att ge kostnadstäckning för det arbete som läggs ner vid bl.a. 
avtalsskrivning, uppföljning och utryckning i samband med onödiga larm.  
 
Utgångspunkten för dessa taxor är den nationella prislista som finns rörande 
restvärdesräddning kopplat till räddningstjänstens arbete vid en olycka. 
Taxorna är lika för alla automatiska brandlarmanläggningar i samtliga länets 
kommuner.  
  
Kommunfullmäktige i Piteå beslutade 2020-11-30 § 254 och kommun-
fullmäktige i Älvsbyn beslutade 2020-11-30 §116 delegera rätten att årligen 
indexreglera taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till 
Räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn till Gemensam räddningsnämnd Piteå- 
Älvsbyn.  
  
Taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till Räddningstjänsten 
Piteå-Älvsbyn har årligen revideras upp till den indexuppräkning som 
genomförts av Försäkringsbranschens restvärdesräddningsprislista,  
motsvarande ca 1,5 procent för 2024.  
  
Ett fel i tidigare års taxa har även korrigerats i förslag till ny taxa. 
Fordonskostnad vid ett onödigt automatiskt brandlarm har i tidigare års taxor 
utgått från en personbil, i verkligheten nyttjas en släckbil (tungt fordon).  
 
Detta har medfört en större höjning av kostnaden för ett onödigt automatiskt 
brandlarm än endast index. I 2023 år taxa uppgick fordonskostnaden till 720 
kr, i föreslagen taxa för 2024 uppgår kostnaden till 1348 kr. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet bedöms inte medföra några negativa ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn 
Beslutet bedöms inte medföra några negativa konsekvenser för barn. 
          

Forts… 
 



 PROTOKOLL 18(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 

KF § 41 Dnr 0092/24-170 forts.  
 
TAXOR FÖR AUTOMATISKA BRANDLARMANLÄGGNINGAR 
ANSLUTNA TILL RÄDDNINGSTJÄNSTEN PITEÅ-ÄLVSBYN 

 
Beslutsunderlag 
- Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 74. 
- §2 GRN Taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till 

Räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn 
- Taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till  

räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn 
- Piteå kommun KF beslut 2024-03-18 § 79 Taxor för automatiska 

brandlarmanläggningar anslutna till Räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Anta taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till 
Räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn.  
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket 
kommunfullmäktige bifaller. 
_____ 

 
Beslutet skickas till 
Räddningschef 
Gemensam räddningsnämnd Piteå-Älvsbyn (GRN) 

 
Bilagor 
Taxor för automatiska brandlarmanläggningar anslutna till  
räddningstjänsten Piteå-Älvsbyn 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 19(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 42 Dnr 0692/23-180 
 
PROGRAM FÖR KRISBEREDSKAP OCH CIVILT FÖRSVAR 2024-
2026 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer Program för krisberedskap och civilt försvar i Älvsbyns kommun 
för perioden 2024–2027. 
_____ 
 

Ärendebeskrivning 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) har tecknat en överenskommelse med 
Myndigheten för Samhällsskydd och beredskap (MSB).  
 
Överenskommelsen (SKR 18/03101) reglerar kommunernas ersättning och de 
uppgifter kommunerna har enligt lagen (2006:544) om kommuners och 
regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap (hädanefter förkortad LEH).  
 
Enligt överenskommelsen ska ett styrdokument för kommunens arbete med 
krisberedskap tas fram och fastställas av kommunfullmäktige.  
 
Styrdokumentet ska innehålla den övergripande styrningen av det arbete med 
krisberedskap och civilt försvar som ska bedrivas i kommunen under en 
mandatperiod. Detta styrdokument kallas här för program för krisberedskap 
och civilt försvar. 
 
Civilt försvar 
En viktig grund för kommunernas arbete med civilt försvar är de uppgifter 
som framgår av LEH (2006:544). Lagen innehåller bestämmelser som syftar 
till att kommuner ska minska sårbarheten i sin verksamhet och ha en god 
förmåga att hantera krissituationer i fred. På så sätt uppnås också en 
grundläggande förmåga till civilt försvar. Kommunens arbete med civilt 
försvar kan därför under mandatperioden komma att sammanfalla med 
kommunens arbete med krisberedskap. Därför ingår delen om civilt försvar i 
programmet. 
 
Syftet med styrdokumentet är att beskriva hur kommunens arbete med 
krisberedskap och civilt försvar ska bedrivas samt vilken ambition kommunen 
har för att fullgöra kommunens åtaganden enligt ovan nämnda 
överenskommelse (SKR 18/03101). 
 
Det som är ändrat i detta program sen förra mandatperioden är av redaktionell 
karaktär samt att det är anpassat efter nu rådande organisationsstruktur.  
 
Det är överenskommelsen som reglerar kommunernas arbete med 
krisberedskap och civilt försvar. Det förra programmet gällde för  
perioden 2020–2023.       

Forts… 



 PROTOKOLL 20(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 42 Dnr 0692/23-180 forts.  
 
PROGRAM FÖR KRISBEREDSKAP OCH CIVILT FÖRSVAR 2024-
2026 

 
Anledning till att perioden för programmet inte stämmer överens med 
mandatperioden härrör till kravet från staten som är att många styrdokument 
ska vara framtagna och beslutade senast den 31 december första året i den nya 
mandatperioden. Detta sammanfaller inte alls och då är det bättre att det 
överlappar. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Kostnader för utbildningar och andra åtgärder kan uppkomma. 
 
Konsekvenser för barn 
Inga konsekvenser för barn 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 51. 
Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2026. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Fastställer Program för krisberedskap och civilt försvar i Älvsbyns kommun 
för perioden 2024–2027.  
 
Kommunfullmäktige  
Peter Lundberg (KD) yrkar bifall till beredningsförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket kommun-
fullmäktige bifaller. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Risk och säkerhetssamordnare 
 
Bilagor 
Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2026 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 21(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 43 Dnr 0422/23-140 
 
NÄRINGSLIVSPOLITISKT PROGRAM 2024-2027 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar näringslivspolitiskt program för Älvsbyns kommun gällande 2024–
2027. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Vid KS 2022-09-26 §130 beslutades att uppdra kommunchefen att  
upprätta ett näringslivsprogram för år 2024–2027. Programmet ska innehålla 
mål som stärker företagsklimatet samt hur dessa ska uppnås. Framtagningen 
av näringslivsprogrammet finansieras inom befintlig ram för näringsliv.  
 
Vid allmänna utskottet den 14 september 2023 återremitterades ärendet för 
vidare handläggning. Näringslivsprogrammet har under hösten och vintern 
formats för att följa de strategiska målen som kommunfullmäktige beslutat 
om KF 2023-06-19 § 90. Namnet på programmet har ändrats till 
Näringslivspolitiskt program, för att spegla att det är politikens inriktning till 
näringslivsarbetet som avses. 
 
Det näringslivspolitiska programmet utgör ramarna för näringslivsarbetet 
som ska bedrivas de kommande åren i Älvsbyns kommun och baserar sig på 
visionen 2030, den strategiska planen och dess mål 2024 - 2026 samt de 
fokusområden som identifierats vid workshopen som hölls hösten 2022. 
Syftet med workshopen var att få in synpunkter och tankar på hur 
näringslivsarbetet ska utföras i kommunen. Deltagarna vid workshopen var 
representerar för näringslivet, tjänstepersoner och politiker inom Älvsbyns 
kommun samt representanter för företagsorganisationerna Företagarna, 
Älvsby handel och Lantbrukarnas riksförbund. Inbjudna vara även 
representanter från gymnasiets elevråd.  
 
Vid workshopen identifierades följande fokusområden: 

- Tillväxt 
- Service och bemötande 
- Attraktionskraft 
- Hållbart näringsliv 

 
Kopplingen mellan fokusområdena och de strategiska målen pekade ut 
följande strategiska mål som det näringspolitiska programmet har störst 
påverkan för måluppfyllnaden. 

- Medborgare får en god service inom kommunens verksamheter 
- Öka medborgarantalet 
- Älvsbyn är en företagarvänlig kommun 
- Älvsbyn är en långsiktigt hållbar och robust kommun 
- Aktivt arbeta med samverkan för att möta och lösa 

samhällsutmaningarna     
        Forts… 



 PROTOKOLL 22(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 43 Dnr 0422/23-140 forts.  
 
NÄRINGSLIVSPOLITISKT PROGRAM 2024-2027 

 
Fokusområden, prioriterade insatser samt önskade effekter 
Genom en sammanvägning av utpekade strategiska målen, fokusområdena 
och alla inkomna synpunkter vid workshopen har prioriterade insatser och 
önskade effekter beskrivits för varje fokusområde.  
 
Fokusområde Tillväxt 
Älvsbyns kommun ska agera proaktivt för att utveckla befintligt näringsliv, få 
nya företag att etablera sig och nyttja närheten mellan kommunens anställda i 
kontakten med företagen. Arbetsmarknaden ska vara diversifierad och 
erbjuda arbetstillfällen för en stor skala av kompetenser. Ett rikt näringsliv 
attraherar medborgare vilket är en förutsättning för tillväxt i Älvsbyns 
kommun. 
 
Prioriterade insatser:  

- Nyttja agilitet i organisationen för att matcha näringslivets 
förfrågningar 

- Förutse och överträffa näringslivets förväntningar  
- Medborgare och näringsliv ska vara stolta ambassadörer och ha ett 

gott värdskap 
 

Önskad effekt:  
- Ökad inflyttning och minskad utflyttning 
- Stolta ambassadörer som talar gott om kommunen 

 
Fokusområde Service och bemötande 
Genom ett positivt bemötande, med utgångspunkt att stärka tillgängligheten, 
ska Älvsbyns kommun arbeta för att skapa bättre förutsättningar för ett 
hållbart näringsliv. Myndighetsutövningen ska vara rättssäker och det ska vara 
lätt för näringslivet att göra rätt. 
 
Prioriterade insatser:  

- Myndighetsutövning ska vara professionell och rättssäker 
- Utveckla mötesplatser för ökad tillgängligheten 

 
Önskad effekt:  

- Ökad tillgänglighet 
- Ökad servicegrad och nöjdhet 
- Förbättrat näringslivsklimat 

 
Fokusområde Attraktionskraft 
Älvsbyns kommun ska arbeta aktivt med att marknadsföra kommunens 
konkurrensfördelar för att attrahera näringslivet till att etablera nya och stärka 
befintliga verksamheter. Arbetet ska utgå från näringslivets behov och stötta 
företagen från första kontakt till leverans och avslut.   

forts… 



 PROTOKOLL 23(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 43 Dnr 0422/23-140 forts.  
 
NÄRINGSLIVSPOLITISKT PROGRAM 2024-2027 

 
Prioriterade insatser:  

- Marknadsföring för att stärka attraktionskraften  
- Stimulera befintliga företag till nya etableringar 
- Proaktivt etableringsarbete med ett uppsökande arbetssätt 

 
Önskad effekt:  

- Nya företag etableras och befintliga utvecklas 
- Fler arbetstillfällen och en diversifierade arbetsmarknad 
- Förbättrat näringslivsklimat 
- Inflyttning 

 
Fokusområde Hållbart näringsliv 
Hållbar företagsamhet handlar om att skapa förutsättningar för omställning 
av befintliga och nystartade företag att arbeta social-, ekologisk- och 
ekonomisk hållbart. Hållbarhet handlar även om att överbrygga kommande 
generationsskiften och säkerställa kompetensförsörjning. För att säkerställa 
framtida kompetensbehov är en nära samverkan med skolan viktig. 
 
Prioriterade insatser:  

- Kompetensutveckling av företag 
- Främja kompetensförsörjning 
- Samverkan med grund- och gymnasieskolan 

 
Önskad effekt:  

- Konkurrenskraftiga livskraftiga företag 
- Säkrad kompetensförsörjning 
- Ökad tillväxt 

 
Ekonomiska konsekvenser 
Det näringslivspolitiska programmet innebär inga ökade kostnader utan 
inriktning på hur rambudgeten ska nyttjas.  
 
Konsekvenser för barn 
Det näringslivspolitiska programmet ska med fokusområden och prioriterade 
insatser kommer att stärka socioekonomin genom tryggare anställningar och 
högre skatteintäkter. Ett hållbart samhälle gynna barn som får växa upp i ett 
stabilt och tryggt samhälle.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 60. 
Näringslivspolitiskt program 2024–2027 
 
 
 
         forts… 



 PROTOKOLL 24(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 43 Dnr 0422/23-140 forts.  
 
NÄRINGSLIVSPOLITISKT PROGRAM 2024-2027 

 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Antar det näringslivspolitiskt programmet för Älvsbyns kommun gällande 
2024–2027. 
 
Kommunfullmäktige 
Sofia Lundberg, tf. samhällsbyggnadschef informerar om programmet. 
 
Johan Dahlqvist (M) yrkar bifall till beredningsförslaget.  
 
Helena Öhlund (S) yrkar bifall till beredningsförslaget. 
 
Peter Lundberg (KD) yrkar bifall till beredningsförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket kommun-
fullmäktige bifaller. 
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kansliet 
Kommunchef 
Samhällsbyggnadschefen 
 
Bilagor 
Näringslivspolitiskt program 2024–2027. 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 25(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 44 Dnr 0110/24-633 
 
REVIDERING AV REGLER OCH TILLÄMPNINGS-
FÖRESKRIFTER INOM FÖRSKOLA 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ändra i regler och tillämpningsföreskrift inom förskola punkter 4.2, 4.3 samt 
4.4 enligt förslag:  
1. Att förskolan beslutar i samråd med vårdnadshavare hur 15 timmar ska 

placeras helt fritt inom förskolans ordinarie öppettider. 
 
Reservation 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. Socialdemokraterna reserverar sig 
mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning  
Kommunchefen har gett skolchefen i uppdrag utifrån den utredning om 15 
timmar förskola som presenterats vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-
02-05, att revidera regler och tillämpningsföreskrifter gällande fördelning av tid 
i förskolan för barn som omfattas av 15 timmar förskola.  
 
Hur tiden för barn som omfattas av placeringsformerna allmän förskola, 
arbetssökande och föräldraledig med yngre syskon ska förläggas är inte reglerat 
i lagstiftning.  
 
Av proposition 2008/09:115 s. 41 ff. framgår bland annat att allmän 
förskola ska vara tillgänglig och likvärdig. Det innebär att alla barn, oavsett 
vilken förskola föräldrarna väljer åt sina barn, ska möta en trygg förskola med 
hög pedagogisk kvalitet som utgår från barnets individuella 
förutsättningar. Allmän förskola ska erbjuda alla barn en pedagogiskt planerad 
verksamhet och därmed förbättra deras möjligheter till lärande. 
 
Vidare framgår det av proposition 2008/09:115 s. 43 att det är kommunerna 
som beslutar om hur verksamheten ska organiseras utifrån följande punkter: 
- Lokala förutsättningar. 
- Barnets behov.  
- Föräldrarnas önskemål.  
Detsamma ska gälla för hur allmän förskola ska samordnas med övrig 
verksamhet. En viktig princip är att allmän förskola präglas av kontinuitet och 
att varje barn på bästa sätt ges möjlighet att utvecklas socialt och kognitivt 
utifrån sina individuella förutsättningar. 
 
Det framgår således av förarbetena att kommuner har en stor frihet i hur 
allmän förskola kan organiseras.  
 
Enligt Älvsbyns kommuns regler och tillämpningsföreskrifter inom förskolan 
framgår att förskolorna i Älvsbyns kommun är öppna mellan kl. 06:00 och kl. 
18:00 (med undantag för Pärlans förskola 18:30).    Forts… 



 PROTOKOLL 26(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 44 Dnr 0110/24-633 forts. 
 
REVIDERING AV REGLER OCH TILLÄMPNINGS-
FÖRESKRIFTER INOM FÖRSKOLA 

 
Om större frihet ska ges föräldrar att friare få fördela barnets placering utifrån 
att de omfattas av 15 timmars placering, bör vissa begränsningar ändå göras.  
Friheten att förlägga de 15 timmarna bör begränsas till mellan kl. 08:00 och 
14:00.   

 
Förvaltningen ser inga negativa aspekter med ett eventuellt införande av en 
friare reglering av hur de 15 timmarna fördelas för barn i förskolan med 
placeringsformerna allmän förskola, arbetssökande och föräldraledig med 
yngre syskon. Som ovan nämns bör tiderna begränsas till mellan 08:00 och 
14:00 med beaktande att de aspekter som förarbetena förordar om lokala 
förutsättningar, barnets behov samt föräldrarnas önskemål.  
 
De alternativ som är framtagna att välja mellan är följande:  

1. Fem timmar om dagen tre dagar i veckan.   
2. Förskolan beslutar i samråd med vårdnadshavare hur 15 timmar ska 

placeras mellan kl. 08:00 och 14:00 en till fem dagar i veckan.  
3. Förskolan beslutar i samråd med vårdnadshavare hur 15 timmar ska 

placeras helt fritt inom förskolans ordinarie öppettider. 
4. Vårdnadshavare får välja mellan antingen tre timmar om dagen fem 

dagar i veckan, eller tre dagar i veckan fem timmar om dagen. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Förskolans verksamhet är dimensionerad för att placeringsformerna allmän 
förskola, arbetssökande och föräldraledig med yngre syskon är begränsade till 
tre timmar per dag fem dagar i vecka och i vissa fall fem timmar per dag tre 
dagar i vecka. Förskolans verksamhet har öppethållandetider mellan 06:00 och 
18:00 (18:30 för Pärlans förskola).  
 
Hur kostnadsbilden blir om föräldrar får ett friare utrymme att fördela de 15 
timmarna med en eventuell begränsning som anges ovan (08:00-14:00) är svår 
att simulera. Det bör dock nämnas att ett eventuellt införande påverkar 
personalplaneringen.  
 
Konsekvenser för barn 
Att införa en friare fördelning av de 15 timmar som gäller för 
placeringsformerna allmän förskola, arbetssökande och föräldraledig med 
yngre syskon väntas inte medför några direkta eller indirekta negativa 
konsekvenser för barn.  

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 57 
Utredning 15 timmar i förskola.  

 
           forts… 



 PROTOKOLL 27(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 44 Dnr 0110/24-633 forts.  
 
REVIDERING AV REGLER OCH TILLÄMPNINGS-
FÖRESKRIFTER INOM FÖRSKOLA 

 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Ändra i regler och tillämpningsföreskrift inom förskola punkter 4.2, 4.3 samt 
4.4 enligt förslag:  
1. Att förskolan beslutar i samråd med vårdnadshavare hur 15 timmar ska 

placeras helt fritt inom förskolans ordinarie öppettider. 
 

Kommunfullmäktige 
Caroline Svensson (C) yrkar bifall till beredningsförslaget.  
 
Peter Lundberg (KD) yrkar bifall till beredningsförslaget. 
 
Anna Lundberg (S) yrkar bifall till beredningsförslaget med tillägg att 
förändringen sker från höstterminen 2024.  
 
Göran Stenlund (L) yrkar bifall på beredningsförslaget.  
 
Caroline Svensson (C) yrkar avslag på Anna Lundbergs tilläggsförslag.  
 
Oscar Johansson (V) yrkar avslag på beredningsförslaget.  

        
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Oscar 
Johanssons förslag. Kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Oscar Johansson (V) reserverar sig mot beslutet. 
 
Johanna Hellström (V) reserverar sig mot beslutet.  
 
Vidare ställer ordförande proposition på Anna Lundbergs tilläggsförslag vilket 
kommunfullmäktige avslår.  
 
Anna Lundberg (S) reserverar sig mot avslag av eget förslag.  
 
Sara Risberg (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Kristina Karlsson (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Linus Sköld (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Anneli Norén (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Robert Forsberg (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 
         forts… 



 PROTOKOLL 28(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 44 Dnr 0110/24-633 forts.  
 
REVIDERING AV REGLER OCH TILLÄMPNINGS-
FÖRESKRIFTER INOM FÖRSKOLA 

 
Victor Markström (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Linda Lidman (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag.  
 

Jennie Lundberg (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Kerstin Backman (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Helena Öhlund (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
 

Susanne Elghorn (S) reserverar sig mot avslag av Anna Lundbergs förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till  
Skolchef 
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 29(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 45 Dnr 0014/24-709 
 
RIKSNORM 2024 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Riksnormen samt reducerad norm för år 2024 fördelas i kostnadsposter 

enligt bilaga 1. 
2. Antar högsta godtagbara kostnad för hyra år 2024 enligt bilaga 1. 
3. Antar högsta godtagbara kostnad för internet år 2024 enligt bilaga 1. 
4. Antar högsta godtagbara kostnad för hushållsel år 2024 enligt bilaga 1. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning  
Varje år tar regeringen beslut om riksnorm som utgör en grund för beräkning 
av försörjningsstödet. Kommunen är skyldig att beakta riksnormen men är fri 
att besluta om en högre norm. Ekonomiskt bistånd enligt § 4:1 Socialtjänst-
lagen utgår ifrån en skälig levnadsnivå. En individuell bedömning görs i varje 
enskilt fall.  
 
Motivering till beslut 
Det förslag som lämnas att anta gällande riksnorm för 2024 är i linje med 
regeringens uppräkning på 8,7 procent jämfört med riksnormen för 2023. 
Reducerad norm baseras på riksnormens post för livsmedel och används 
exempelvis vid reducering av bistånd.  
 
För att möjliggöra en samsyn vid bedömning av skälig levnadsnivå för hyra,  
el och internet lämnas förslag om en vägledande norm för högsta godkända 
kostnad för dessa utgifter. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Kostnad för riksnorm ökar med 8,7 procent under 2024 jämfört med 2023. 
Förslag för hyra och internet är i linje med befintligt arbetssätt, några 
ekonomiska konsekvenser är därmed inte identifierade. Förslaget för el kan 
antas marginellt minska kommunens kostnader för ekonomiskt bistånd.  
 
Konsekvenser för barn 
De barn vars föräldrar uppbär ekonomiskt bistånd tillförsäkras en skälig 
levnadsnivå.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 54 
Bilaga 1. Förslag till norm 2024 i Älvsbyns kommun 
Bilaga 2. Inhämtat underlag för hyreskostnad 
Bilaga 3. Inhämtat underlag för internetkostnad 
Bilaga 4. Inhämtat underlag för kostnad av hushållsel 
Bilaga 5. Konsumentverkets referensvärden 2024 avseende hushållskostnader 
Bilaga 6. Socialstyrelsens information om riksnormen för försörjningsstöd 2024 
Bilaga 7. Riksnormen 2023      
 
         Forts… 



 PROTOKOLL 30(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 45 Dnr 0014/24-709 forts.  
 
RIKSNORM 2024 

 
Bilaga 8. Reducerad norm 2023 
Bilaga 9. Tjänsteskrivelse skälig boendekostnad 2018 
Bilaga 10. Beslutsunderlag  

 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Riksnormen samt reducerad norm för år 2024 fördelas i kostnadsposter 

enligt bilaga 1. 
2. Antar högsta godtagbara kostnad för hyra år 2024 enligt bilaga 1. 
3. Antar högsta godtagbara kostnad för internet år 2024 enligt bilaga 1. 
4. Antar högsta godtagbara kostnad för hushållsel år 2024 enligt bilaga 1. 

 
Kommunfullmäktige 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket 
kommunfullmäktige bifaller.  
_____ 
 
Beslutet skickas till  
Enhetschef IFO 
_____ 
 
 



 PROTOKOLL 31(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 46 Dnr 0205/21-041 
 
UPPHÄVANDE AV BESLUT OM FEMÅRIGA PLANER 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Avslår kommunstyrelsens förslag om att upphäva beslutet om femåriga 
utvecklingsplaner för Kanisområdet, ishallen, kommunhusets ventilation och 
Forum.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
I samband med att kommunfullmäktige beslutade om investeringsbudgeten  
2022 i juni 2021 fick kommunchefen i uppdrag att utarbeta femåriga 
utvecklingsplaner för Kanisområdet, Älvåkra ishall, kommunhusets 
ventilation och Forum. Syftet var att få fram underlag inför kommande 
prioriteringar i samband med investeringsbeslut. 
 
Därefter påbörjades ett arbete med att ta fram underlag till en 
lokalförsörjningsplan. Älvsbyns fastigheter AB har nu ett fastighetssystem 
och arbetet pågår med att ta fram underhållsplaner för respektive fastighet.  
 
Ett antal planer för Kanisområdet, kommunhusets ventilation, Älvåkra ishall 
och Forum har arbetats fram och presenterats för kommunstyrelsen 5 
februari 2024. Planerna innehåller inte planer för fem år. De är snarare 
nulägesrapporter.  
 
Underlaget till den strategiska lokalförsörjningsplanen, underhållsplanerna 
och nulägesbeskrivningarna utgör underlag inför framtida prioriteringar. 
Behovet av femåriga utvecklingsplaner kvarstår inte längre.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Resurser behöver inte läggas på att ta fram utvecklingsplaner. 
 
Konsekvenser för barn 
Saknas. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, §63.  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Upphäver beslutet om femåriga utvecklingsplaner för Kanisområdet, ishallen, 
kommunhusets ventilation och Forum.  

 
Kommunfullmäktige 
Linus Sköld (S) yrkar avslag på beredningsförslaget.  

 
 
 
           Forts… 



 PROTOKOLL 32(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 46 Dnr 0205/21-041 forts.  
 
UPPHÄVANDE AV BESLUT OM FEMÅRIGA PLANER 

 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget mot Linus Sköld 
förslag. Kommunfullmäktige bifaller beredningsförslaget. 
 
Votering 
Votering begärs. Följande voteringsproposition föredras och godkänns: 
- den som röstar ja bifaller beredningsförslaget. 
- den som röstar nej bifaller Linus skölds förslag om avslag.  

 
Omröstningen utfaller med 14 ja-röster och 15 nej-röster. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå beredningsförslaget.  
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kommunchef 
_____ 
 



 PROTOKOLL 33(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 47 Dnr 0114/24-809 
 
RIKTLINJER FÖR STIPENDIER 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Upphäver tidigare beslut KF 2010-10-18, § 27 om kriterier för kultur- och 

ungdomsledarstipendier samt beslut KF 2015-04-27, § 35 kriterier för 
stipendium för unga ledare från och med 2024-09-30. 

2. Överlåter till kommunstyrelsen att fastställa riktlinjer för stipendier. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Älvsbyns kommun utlyser tre stipendier årligen som är öppna för allmänheten 
att söka eller nominera andra till. Kommunfullmäktige beslutade 2010-10-18, § 
27 om kriterier för kultur- och ungdomsledarstipendier och 2015-04-27, § 35 
om kriterier för stipendium för unga ledare.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-29 § 152 att riktlinjer och kriterier ska 
revideras inför 2024. För att upprätta en riktlinje för stipendier krävs att 
kommunfullmäktige upphäver tidigare beslut om kriterier och överlåter till 
kommunstyrelsen att fastställa riktlinjer för stipendier.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet bedöms inte medföra några ekonomiska konsekvenser.  
 
Konsekvenser för barn 
Beslutet bedöms inte medföra några negativa konsekvenser för barn. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 66.  
KF 2010-10-18, § 27 kriterier för kultur- och ungdomsledarstipendier 
KF 2015-04-27, § 35 kriterier för stipendium för unga ledare 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Upphäver tidigare beslut KF 2010-10-18, § 27 om kriterier för kultur- och 

ungdomsledarstipendier samt beslut KF 2015-04-27, § 35 kriterier för 
stipendium för unga ledare från och med 2024-09-30. 

2. Överlåter till kommunstyrelsen att fastställa riktlinjer för stipendier. 
 
Kommunfullmäktige 
Ordförande ställer proposition på beredningsförslaget vilket 
kommunfullmäktige bifaller.  
_____ 
 
Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidschef 
_____ 
 



 PROTOKOLL 34(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 48 Dnr 0808/23-008 
 
MOTION (V) FÖR SKAPANDE AV NATURSTIG LÄNGS 
KORSTRÄSKBÄCKEN 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Bifalla motionen om skapande av naturstig längs Korsträskbäcken.  
 
Reservation 
Caroline Svensson (C), Agneta Nilsson (C) och Erica Carlberg (-) reserverar 
sig mot avslag av Caroline Svenssons förslag.  
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har inkommit med en motion om att skapa en naturstig längs 
Korsträskbäcken för att erbjuda både boende och besökare en möjlighet att 
njuta av den omgivande naturen och främja en sund och aktiv livsstil. 
 
Motionären yrkar på 
- Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda möjligheterna till skapande 

av en naturstig längs Korsträskbäcken 
- Att man om projektet startas i så stor utsträckning som möjligt nyttjar 

naturliga material för att minska miljöpåverkan  
- Att man placerar informationsskyltar längs stigen för att ge besökare 

information om områdets flora, fauna och historia 
- Att man där så är möjligt, inkluderar anpassningar för personer med 

funktionsnedsättningar. 
 
Motivering till beslut 
Föreningen Kreativa byar som arbetar för en levande landsbygd har i en dialog 
med Älvsbyns kommun delgett planerna att göra en stig längs med 
Korsträskbäcken. Motionen avser samma intention, dvs en stig längs med 
Korsträskbäcken. Mot den bakgrunden bifallas motionen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 25 mars 2024, § 77.  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Bifalla motionen om skapande av naturstig längs Korsträskbäcken.  
 
Kommunfullmäktige 
Oscar Johansson (V) yrkar bifall till beredningsförslaget.  
 
Caroline Svensson (C) yrkar att ändring att motionen ska anses besvarad.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på beredningsförslaget mot Carolines förslag. 
Kommunfullmäktige bifaller beredningsförslaget.    

Forts… 



 PROTOKOLL 35(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

          
 

KF § 48 Dnr 0808/23-008 forts.  
 
MOTION (V) FÖR SKAPANDE AV NATURSTIG LÄNGS 
KORSTRÄSKBÄCKEN 

 
Caroline Svensson (C) reserverar sig mot avslag av eget förslag 
 
Agneta Nilsson (C) reserverar sig mot avslag av Caroline Svensson förslag. 
 
Erica Carlberg (-) reserverar sig mot avslag av Caroline Svensson förslag. 
______ 
 
Beslutet skickas till  
Oscar Johansson 
 
Bilagor 
Motion (V) för skapande av naturstig längs Korsträskbäcken 
_____ 
 



 PROTOKOLL 36(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 49 Dnr 0090/24-008 
 
FRÅGA FRÅN SARA RISBERG (S) TILL KOMMUNSTYRELSENS 
ORDFÖRANDE 2024-02-07 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fråga från Sara Risberg (S) till kommunstyrelsens ordförande anses besvarad. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Sara Risberg (S) har sänt in en fråga till kommunstyrelsens ordförande, enligt 
bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Sara Risberg läser upp sin fråga. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Johan Dahlqvist (M) besvarar frågan.  

 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att frågan därmed ska anses vara besvarad, vilket kom-
munfullmäktige bifaller. 
_____ 

 
Bilagor 
Fråga från Sara Risberg (S) till kommunstyrelsens ordförande. 
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 37(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 50 Dnr 0101/24-008 
 
FRÅGA FRÅN LINUS SKÖLD (S) TILL ÅSA EDIN (M) 2024-02-12 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fråga från Linus Sköld (S) till Åsa Edin (M) anses besvarad. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Linus Sköld (S) har sänt in en fråga till Åsa Edin (M), enligt bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Linus Sköld läser upp sin fråga. 
 
Åsa Edin besvarar frågan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att frågan därmed ska anses vara besvarad, vilket kom-
munfullmäktige bifaller.  
_____ 

 
Bilagor 
Fråga från Linus Sköld (S) till Åsa Edin (M) om hanteringen av LVU-
skandalen 
_____ 

 
 



 PROTOKOLL 38(38) 
KOMMUNFULLMÄKTIGE     2024-04-22 

 

 
 

KF § 51 Dnr 0227/24-008 
 
FRÅGA FRÅN LINUS SKÖLD (S) TILL KOMMUNSTYRELSENS 
ORDFÖRANDE (M) 2024-03-24 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fråga från Linus Sköld (S) till kommunstyrelsens ordförande, anses besvarad. 
_____ 
 
Ärendebeskrivning 
Linus Sköld (S) har sänt in en fråga till kommunstyrelsens ordförande, enligt 
bilaga. 
 
Kommunfullmäktige 
Linus Sköld läser upp sin fråga. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Johan Dahlqvist (M) besvarar frågan.  

 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att frågan därmed ska anses vara besvarad, vilket kom-
munfullmäktige bifaller. 
_____ 
 
Bilagor 
Fråga Linus Sköld (S) till kommunstyrelsens ordförande (M) 
_____ 

 
 

 




